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گروه سیاســی - رحمان زین الدین:  
دهمین روز آذرماه به مناسبت شهادت 
آیت الله مدرس، روز مجلس نامگذاری 
شده است. این روز تداعی کننده نطق ها 
و سخنرانی های طوفانی این بزرگ مرد 
در مجلس شــورای ملی سابق برعلیه 
استبداد قاجاری و پهلوی است. روزی 
به ثمر نشستن  است که نشان دهنده 
ایرانیان  خون و تلاش های بسیار زیاد 
در  دموکراسی  برقراری  برای  دیرباز  از 
کشور بوده است و به کمترین آن یعنی 
مشروعه مشــروطه نیز راضی بودند تا 

مسیر تاریخ کشور عوض شود.
می توان در بیســت و شش دوره تاریخی 
تشــکیل مجلس شــورای ملــی از اتفاقات 
مهمی در تاریخ ایران تشکیل اول مجلس در 
بهارستان در زمان مظفرالدین شاه، نگارش 
قانون اساسی براساس مشروطه مشروعه، به 
توپ بسته شدن پارلمان توسط محمدعلی 
شــاه، تغییر حکومت از قاجار به پهلوی در 
زمان احمدشاه، تصرف ایران توسط متفقین 
و برکنــاری رضاخان و نشــاندن فرزندش 
محمدرضا، خروج متفقین و نخست وزیری 
محمد مصــدق، ملی شــدن صنعت نفت، 
کودتا، برکناری و محاکمه نخســت وزیر تا 

پیروزی انقلاب اسلامی یاد کرد.
پس از انقلاب و شروع 
مجلس شورای اسلامی

اما بعد از آن و در دوران انقلاب اســلامی 
چون نظام مســتقر جمهوری بوده و یکی از 
ارکان جمهوریت وجود نهادهای دموکراتیک 
در کشور اســت و براساس اســلامیت نیز 
خداونــد در قرآن به شــورا و مشــورت امر 
کرده اســت، مجلس بــه کار خــود با نام 
شورای اسلامی ادامه داد. پس از آن اتفاقات 
مهمی در روند برگــزاری انتخابات مجلس 
رخ داده اســت، برای تشکیل اولین مجلس 
شورای اسلامی آزادترین انتخابات در تاریخ 
جمهوری اســلامی برگزار شــد، به شکلی 
که تمامی افــکار آن روز به دنبال حضور در 
مجلس بودند ولــی تنها توده ای ها از حضور 
در انتخابات منع شدند؛ چون براساس قانون 
اساسی باید نمایندگان مجلس در روز تحلیف 
به کتاب آســمانی خود سوگند یاد کنند که 
حافظ منافع مردم و کشــور باشند، اما چون 
ایــن افراد به هیــچ دینی معتقــد نبودند، 

ردصلاحیت شدند.
بعد از آن کشــور درگیر جنگی 8 ســاله 
شد و حتی ترورهای کور از جمله بمبگذاری 
در حزب جمهوری اســلامی که بســیاری 
از نمایندگان مجلس در جلســه آن حضور 
داشــتند و به شهادت رســیدند، نتوانست 
مجلس را منحل و یا کار آنرا حتی یکی روز 

متوقف کند.
بــه همین دلیل بعد از پیــروزی انقلاب 
هرگز کشور بدون مجلس نبوده است. حتی 
در ســه دوره اول مجلس و در زمان حیات 
رهبــر فقید انقلاب اســلامی، نظام اجرایی 
کشــور که پارلمانی بود، این مجلس بود که 

در راس امور قرار داشت.
پس از رحلت رهبــر کبیر انقلاب، قانون 
اساســی تغییر کرد به همین دلیل در دولت 
اول مرحوم هاشمی رفسنجانی بیشترین رد 
صلاحیت ها در تاریخ جمهوری اسلامی رخ 
داد و بیش از 50 درصد ثبت نام کنندگان در 
انتخابات مجلس چهارم رد صلاحیت شدند.

البته در بیشتر مجلس بعد از انقلاب این 
جناح موسوم به راســت اکثریت را برعهده 
داشتند و جناح چپ تنها در دو مقطع یعنی 

مجلس ششم و مجلس دهم توانست تعداد 
زیادی از کرسی ها را به خود اختصاص دهد 
البته مجلس ششم با توجه به حضور دولتی 
اصلاح طلــب که معتقد به آزادی در تمامی 
ســطوح بود، انتخاباتی به نسبه آزاد برگزار 
کرد و مردم نیز وقتی فضا را مناسب دیدند با 
حضور چشمگیر خود، مجلسی کاملا اصلاح 
طلب تشکیل دادند که این حضور مردم در 

انتخابات مجلس تاکنون تکرار نشده است.
حال این روند تشکیل مجلس را با تشکیل 
مجلــس دوازدهم مقایســه کنید که دولت 
ســیزدهم و کاملا اصولگرای شهید رئیسی 

مسئول انجام آن بود.
انتخابات کم رمق دوازدهمین دوره 

مجلس شورای اسلامی
از ابتدای روند اجرایی انتخابات که از سال 
گذشته و حدود مهرماه آغاز شد، بسیاری از 
افراد شناخته شده ترغیب به ثبت نام در این 
انتخابات شــدند ولی علارغم صحبت های 
اولیــه بخش زیادی از آنهــا رد صلاحیت از 

هیات های اجرایی را دریافت کردند.
حتی بایــد این موضوع را نیــز یادآوری 
کرد که مسعود پزشکیان که امروز به عنوان 
نهمین رئیس جمهوری اســلامی ایران در 
پاســتور حضور دارد نیز از حــوزه انتخابیه 
تبریز توسط عوامل اجرایی رد صلاحیت شد 
که درنهایت با ورود رهبر انقلاب به موضوع 
ردصلاحیت ها و نام بردن از وی در جلسه ای 
خصوصی با اعضای شورای نگهبان، وی که 
برایش ردصلاحیت اهمیتی نداشت و قصدی 
هــم برای اعتراض به این اتفاق نداشــت، با 
فشار دوستانش اعتراض خود را ثبت می کند.
وی ســپس از ســوی هیات مرکزی نظارت 
بر انتخابات مجلس شورای اسلامی)شورای 
نگهبــان( تاییــد صلاحیت می شــود و در 
انتخابات مجلس از شهر تبریز بطور مستقیم 
بــه عنوان فرد دوم با کســب اکثریت آرا به 

مجلس می رود.
پزشــکیان ایــن موضــوع را چندین بار 
در ســخنرانی هــای خــود و همچنین در 
نشست های خصوصی گفته است که دلیل 
ردصلاحیتش نگاه بسته ای بوده که نسبت 
به وی داشــتند و همواره از این نگاه انتقاد 
کرده است به همین دلیل شعار دولت خود 

را وفاق ملی قرار داد.
دو مجلس یازدهم و دوازدهم 

هیچ تفاوتی ندارند
اما با نگاهی به عملکرد مجلس دوازدهم 

نسبت به مجالس قبلی می توان دریافت این 
مجلس تفاوت آنچنانی بــا مجلس یازدهم 
ندارد یعنی از نظر طیف اکثریت در مجلس، 
اصولگرای تندرو هســتند کــه بعضا در این 
مجلس نیز بیشــتر اســت و نمایندگان به 
شــکلی انتخاب شــدند که حتی از مجلس 

یازدهم نیز حداقلی ترند. 
یعنی با کمترین میزان مشارکت در تاریخ 
انتخابات مجلس، به بهارستان راه پیدا کرده 
اند به شکلیکه فرد اول تهران، محمود نبویان 
تنها با چیــزی کمتر از 600 هــزار رای به 
مجلس راه یافــت و فرد چهارم تهران یعنی 
محمدباقــر قالیباف که امــروز دومین دوره 
ریاست بر مجلس را برعهده دارد، حدود 470 
هــزار رای از تهرانی که بیش از 10 میلیون 

حق رای دارد، کسب کرده اند.
بایــد به این موضوع نیز متذکر شــد که 
نقــش مجالس در تمامی دنیــا، حفاظت و 
حراست از منافع ملت در برابر دولت ها است، 
اما متاســفانه در چند دوره اخیر بخصوص 
مجلس یازدهم و دوازدهم، مجلس شــورای 
اسلامی در مسیر متضادی با منافع ملت قدم 
برداشته اســت که یکی از موارد را می توان 
به طرح صیانت از فضای مجازی و یا لایحه 

عفاف و حجاب اشاره کرد.
در طی چند ماه تشــکیل مجلس جدید 
یعنی از ابتــدای خردادمــاه تاکنون اقدام 
درخوری از مجلس کنونی دیده نشده است. 
متاســفانه برای تاییدکننــدگان نامزدهای 
مجلس نیز اهمیتی ندارد، که منتخبین راه 
یافته به مجلس آیا ســواد نگارش قانون یا 
جدیت در نظارت بر دستگاه های مختلف را 
دارند یا خیر و تنها این برایشان مهم است 
که دیدگاهی شــبیه آنها داشــته باشند تا 
مبادا این قوه کشور را به دست جناح مقابل 
بدهند، به همین دلیل سنگین ترین نظارت 

را بر انتخابات مجلس دارند.
در عیــن حال در طــول نمایندگی این 
افراد تنها بر ســخنان و مواضع سیاسی آنها 
که مبادا برخلاف منافعی جمعی شان باشد، 
نظارت می شــود و اینکه نماینــدگان این 
دوره حتی نمی توانند قانون پیش پا افتاده 
ای بنویســند، از جمله ملاک هــای تایید 

صلاحیت نهادهای نظارتی نیست.
متاســفانه در مجلس یازدهم از اینگونه 
اتفاقات بســیار رخ داده و در چندین نمونه 
نمایندگان نتوانسته اند، قانون های صحیحی 
بنویســند و حتی در مــورد آخر که قانون 

حجاب و عفاف اســت، مشکلات فراوانی از 
جمله نگارشی )غلط های املایی( در قوانین 
باعث شده که شورای نگهبان چندین بار آن 

را به مجلس بازگرداند.
براســاس قانون اساســی مهمترین کار 
مجلس بررســی قوانین برنامه ای کشور از 
جمله برنامه های 5 ساله و قوانین بودجه ای 
است. مجلس یازدهم در چند سال گذشته 
و همــواره با قوه مجریه دچــار چالش بود 
و بودجه سالانه را با مشــکلات فراوانی به 
تصویب می رســاند که در مقــام اجرا برای 
دولت دردســرهای فراوانــی دارد که باعث 
ایجاد اختلاف نظرهای فراوانی در این زمینه 
می شد، بعد از استقرار دولت سیزدهم و یک 
دست شدن حکومت، پیش بینی می شد که 
مجلس با دولت کاملا هماهنگ شــود اما با 
توجه به بررسی بودجه سال گذشته و برنامه 
هفتم توســعه و انتقاداتی که روز گذشــته 
رئیس سازمان برنامه از نمایندگان مجلس 
داشته اســت، نشان داده می شود که سطح 
ســواد نگارش و تدوین قانــون نمایندگان 
دوره یازدهم بســیار ضعیف بــود و اگر بنا 
به اظهار نظر خود اعضای شــورای نگهبان 
بــه نظــارت در دوران نمایندگی مجلس و 
اقدامات آنها تاکید داشــته باشیم باید این 
شورا تقریبا بیشتر نمایندگان را که در دوره 
دوازدهم تایید صلاحیت کرد، رد می کرد تا 
خسارت های بیشتری به کشور وارد نکنند.
به این مطلــب، موضوعی که این روزها 
توســط برخی از نمایندگان تنــدرو بطور 
مداوم تکرار می شــود یعنی حمله به دولت 
و شــخص ظریف را نیز بیافزایید که انگار 
افرادی مانند رسایی، ثابتی، کوچکی نژاد و 
... کاری جز حمله به این فرد ندارند. حتی 
این روزها پــا را از گلیم خــود نیز درازتر 
کرده اند و برای رهبر معظم انقلاب که دایه 
دار ذوب در ولایــت نیز هســتند، ان قلت 
می آورند و حتی رئیس جمهوری کشــور را 
تهدیــد می کنند که به زنــدان باید برود یا 
اینکه از حضــور در دوره بعد انتخابات باید 

محروم شود! 
درحالیکه رهبر انقلاب درباره ظریف وی 
را فرزند انقلاب، متدین، امین، غیور، شجاع، 
باوجدان، دارای احساس مسوولیت دانستند 
و ی اینکــه رئیس دفتر مقام معظم رهبری 
نیــز از رضایت ایشــان از رئیس جمهوری 
خبر داده است، اما متاسفانه همچنان درب 

برهمان پاشنه می چرخد.

رئیس جمهوری به فعالیت های دولت 
در ماه های ابتدایی آغاز به کار اشــاره 
کرد و گفت: روندی که تاکنون در دولت 
مشکلات  حل  جهت  در  رفته ایم  پیش 
بودجه ای بوده و تا حدودی آنها را حل 

کرده ایم.
دکتــر مســعود پزشــکیان در یکصد و 
دهمین جلســه مجمع عمومی فرهنگستان 
علــوم پزشــکی بــه برخی اصلاحــات در 
شــورای عالی انقلاب فرهنگی اشــاره کرد و 
افزود: در شورای عالی انقلاب فرهنگی پیش 
از این تمرکز بر آیین نامه نویسی، اساسنامه 
نویسی و موضوعاتی نظیر این بود که در واقع 
ارتباطی به ماموریت های اصلی شورا نداشت. 
تصمیم بر این شد که اولویت ها تغییر کند و 
پس از رای گیری سه اولویت مسائل آموزش 
و پرورش، دانشگاه ها و خانواده در دستور کار 

قرار گرفت.
رئیس جمهوری درباره درخواست رئیس 
فرهنگستان علوم پزشکی برای تشکیل ستاد 
سلامت در شورای عالی انقلاب فرهنگی اظهار 
داشــت: تلاش می کنیم تدبیری بیاندیشیم 
کــه تمام تصمیمات و برنامه های شــورا در 
حوزه ســلامت قبل از تصویــب در اختیار 
فرهنگســتان قرار گیرد تا بدنه کارشناسی 
شــما بتواند نظرات خود را درباره آنها ارائه 

دهد. معتقدم در همه حوزه ها باید مشکلات 
را با دانشــگاهیان و افرادی که از دانش لازم 
برخوردار هســتند، به اشتراک بگذاریم و از 
آنها راه حل بگیریم، چرا که در بدنه اجرایی و 
اداری کشور ممکن است افرادی قرار داشته 
باشــند که دانش کافی نداشته باشند و یا بر 

اساس ضوابط جذب نشده باشند.
دکتر پزشکیان به نقش دانشگاه ها و مراکز 
تحقیقاتی در تقویت عقبه کارشناسی دولت 
اشــاره و تصریح کرد: هم اکنون 4 مســئله 
وجود دارد که از دانشــگاه ها خواســته ایم 
راهکارهای خــود را بــرای آن ارائه دهند؛ 
ســرمایه گذاری و تولید، ناترازی، معیشت 
مــردم و تورم، دانشــگاه ها می توانند با ارائه 
راهکارهای خود برای حل این 4 مســئله به 

ما کمک کنند.
رئیــس جمهوری دربــاره وضعیت نظام 
آموزشــی و آموزش و پــرورش که دغدغه 
برخی اعضای فرهنگستان نیز بود، گفت: در 
زمینه فضاهای آموزشی بنا بر این است که 
مشکل کمبود مدارس را با مشارکت مردم و 
خیرین در عرض یک سال حل کنیم. علاوه 
بر فضاهای آموزشی درباره روش های آموزش 
هــم طرح هایی داریم. به هــر حال برون داد 
روش فعلی آموزشی روشن است. تغییر روش 
آموزش باید به گونه ای باشد که در کلاس ها 

دانش آموزان به صورت تیمی آموزش ببینند. 
تاکنون چندین جلســه برای حل مشکلات 
نظام آموزشی داشــته ایم و تلاش می کنیم 
ضمن رفع بی عدالتی ها در نظام آموزشی به 

سمت اصلاح کیفیت آموزش هم برویم.
دکتــر پزشــکیان افــزود: با پیشــرفت 
شــبکه های ارتباطی، وجود سامانه ای مانند 
شــبکه شــاد می تواند در افزایش کیفیت 
آموزشــی موثر باشــد و می توانیم حتی در 
دورترین نقاط کشــور بســته های آموزشی 
بهترین اســتادها را به دســت دانش آموزان 
برسانیم. رئیس جمهوری در ادامه سخنانش 
با تأکید بر تمرکز مدیریت حوزه های سلامت 
در استان ها در ذیل استانداری گفت: با توجه 
به اینکه بیشــتر اســتانداران کشور انتخاب 
شدند، در هفته آینده دستورالعمل واحدی 
برای همه استانداران صادر خواهد شد تا آنها 
دقیقا بدانند که مسیر چیست و در آن مسیر 

حرکت کنند.
دکتر پزشــکیان افزود: چندین جلسه در 
وزارت بهداشــت با دوستان داشتم، باور من 
این است که اگر منابعی که طبق قانون باید 
در اختیار حوزه ســلامت قرار داده شود، به 
صورت کامل تخصیص یابد، می توان بسیاری 
از مشــکلات این حوزه را حل کرد و وظایف 
و مامویت های نظام سلامت به خوبی روشن 
خواهــد شــد. رئیس جمهــوری در بخش 
دیگری از ســخنان خود به ضعف عملکردها 
در کشور اشاره کرد و اظهار داشت: نمی شود 
45 ســال از انقلاب گذشــته باشد و اوضاع 
بهتر نشــود، حتما یک جــای عملکردمان 
ایراد داشته اســت. اگر راه و تفکر درست و 
کارشناسی شده را طی کرده بودیم، طبیعتا 
نباید اینجا می بودیم و شرایط مان باید خیلی 
بهتر می بود. دکتر پزشــکیان افــزود: ما به 
دنبال افکار سیاسی و جناحی نیستیم بلکه 
می خواهیم مشکلات مملکت را حل کنیم. 
خداوند در قــرآن می گویــد: »ان اکرمکم 
عنــدالله اتقاکــم«، تقوا، در ایــن آیه یعنی 

حرکــت بدون خطا و کفر زمانی اســت که 
حرف حق و درست را نپذیریم. حضرت علی 
)ع( در همــان روزهای اولی که به حکومت 
رســید عبارتی دارد که می گوید خطا مانند 
یک اسب وحشی است، کسی که بدون توجه 
به راه درســت، تصمیم بگیرد، درست مانند 
آن اســت که خود را به آتش انداخته و تقوا 
مانند آن اســب رامی است که صاحبش را 
به جهت درســت حرکت می دهد. هر کسی 
که بدون خطا مشــکل مــردم را حل کند، 
باتقواتر اســت. رئیس جمهــوری با تأکید 
بر ضرورت رفتار درســت حاکمان و با بیام 
اینکه قرار نیســت تصمیماتی بگیریم که به 
جامعه آســیب وارد کند، اظهار داشــت: به 
جای آنکه به دنبال حرف زدن درست باشیم، 
باید درســت عمل کنیم؛ نباید اجازه دهیم 
که ســفره مردم کوچک تر شود و هر کسی 
کــه می تواند ما را در ایــن راه کمک کند با 
آغوش باز از او استقبال می کنیم؛ به میدان 
بیاید و کمک کند. دکتر پزشــکیان با اشاره 
به سخنان خود در زمان انتخابات گفت: من 
در انتخابات هم گفتم کــه به دنبال اجرای 
چشم انداز توسعه هســتم که رهبری آن را 
تأیید کردند. من می خواهــم ما در منطقه 
در همه شاخص های توسعه اول باشیم و اگر 
همه خواهان اجرای این چشم انداز هستیم، 
دیگر منطقی نیســت که در عملکردهایمان 
اینقدر ضعیف عمل کنیم، چرا که همه باید 

به دنبال بهترین ها باشیم.
رئیس جمهوری در پایان سخنان خود بر 
اجرای سیاست های کلی کشور تأکید کرد و 
گفت: اگر قرار باشــد هر مدیری که می آید 
کاری کنــد و نفر بعــدی کار دیگری انجام 
دهد، مانند آن کســی می شویم که خداوند 
در قرآن می فرمایــد یکی می بافد و دیگری 
همــه بافته هایش را رشــته می کنــد. باید 
یک سیاست درســت را انتخاب کنیم و هر 
 کســی که به قدرت می رسد همان سیاست 

را پیش ببرد.

»مردمسالاری«بهمناسبتروزمجلسبررسیمیکند

مجلس دوازدهم حداقلی تر از دوره یازدهم

پزشکیان:

معتقدمدرهمهحوزههابایدراهحلمشکلاتراازدانشگاهیانوکارشناساناخذکنیم

رهبرانقلابدردیداردستاندرکارانبرگزاریکنگره
بزرگداشت2۴هزارشهیداستاناصفهان:

درهمتنیدگیدینونشانههایتمدنیایران
متن بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار دست اندرکاران برگزاری 
کنگره بزرگداشــت ۲4 هزار شهید استان اصفهان که در تاریخ ۲1 آبان 140۳ 

برگزار شده بود، در محل برگزاری همایش در اصفهان منتشر شد.
حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار، اصفهان را در همه نشانه های تمدنی 
از جمله علم، صنعت، هنر، معماری، عالمِ پروری و سلحشوری پیشگام خواندند 
و تاکید کردند: اصفهان نشــان می دهد جریان تدین و تشــرع با جریان علم 
و صنعــت و فرهنگ و تمدن در هم تنیده اســت و ایــن دو جریان با یکدیگر 

منافاتی ندارند.
رهبر انقلاب اســلامی در این دیدار با اشاره به ســابقه تمدنی اصفهان در 
بخش های مختلف، افزودند: در حوادث انقلاب و دفاع مقدس، امتیاز فداکاری 
و جهاد در راه خدا نیز به امتیازات اصفهان افزوده شد به گونه ای که این استان 
بیشــترین شهدای کشور را به نســبت جمعیت خود در راه اسلام و استقلال 

کشور تقدیم کرد.
ایشان استمرار روحیه جهاد و شهادت و تبلور آن در شخصیت های مختلف 
از نسل های گوناگون را نشانه نهادینه شدن روحیه فداکاری و استمرار سلسله 
نورانی شــهادت در اصفهان دانستند و خاطرنشــان کردند: نسل جوان امروز 

نیازمند شناخت این شناسنامه برجسته اصفهان است.
رهبر انقلاب، فهرســت بلند علمای بزرگ اصفهان را نشــانه ای از عظمت 
دینداری مردم اصفهان خواندند و افزودند: برجســتگی عنصر دین در اصفهان، 
نشــان دهنده در هم تنیدگی جریان تدینّ و تشرّع با علم و صنعت و فرهنگ 
در تاریخ و تمدن ایرانی، و گویای این واقعیت است که تلاش برخی افراد برای 

تفکیک علم از دین در فرهنگ و تمدن ایران، کاری غلط و بیهوده است.
حضرت آیــت الله خامنه ای فعالیت جوانــان مومن وبا اســتعداد ایران در 
پیشرفته ترین مراکز علمی کشور را نشان دهنده استمرار آمیختگی علم و دین 
در تمدن ایرانی دانستند و گفتند: تلاش ملت و جانفشانی جوانان تا امروز مایه 

قوام و دوام جمهوری اسلامی بوده و در آینده نیز این چنین خواهد بود.
ایشان با تأکید بر اینکه در صورت فقدان فداکاری های جوانان، ادامه حیات 
جمهوری اســلامی با حفظ اصول و مبانی آن ممکن نبود، افزودند: کسانی که 
یاد شهیدان و مجاهدان راه خدا را گرامی و زنده نگه می دارند، خود مجاهد فی 

سبیل الله هستند.
ایشان دســت اندرکاران برگزاری کنگره شــهدای اصفهان را به تولید آثار 
فرهنگی و هنری با کیفیت و اثربخش و همچنین اثرســنجی میزان تاثیر این 
تولیدات بر روی مخاطبان آنها ســفارش کردند و با اشاره به ظرفیت بازی های 
رایانه ای به عنوان یکــی از ابزارهای انتقال پیام گفتنــد: واحدها و بخش های 
نظامــی، هریک می توانند با تمرکز بر بازی هــای رایانه ای، حوادث دوران دفاع 
مقدس به صورت بازی های رایانه ای تولید کنند همانگونه که برخی کشــورها 
برای القای احســاس قدرت و توانایی نظامی به ذهن جوانان و نوجوانان از این 

شیوه استفاده می کنند.
رهبــر انقلاب همچنین با تاکید بر روایت رویدادهای دفاع مقدس از طریق 
داســتان های کوتاه، گفتند: با روایت هنرمندانه و هوشــمندانه حوادث بزرگ 

گذشته، زمینه برای حل مشکلات و پیشرفت کارها ایجاد می شود. 

رئیسجمهوری:
دولتنمیخواهدباگرانکردنبنزینفشار

برمردمواردکند
رئیس جمهور با بیان اینکه شخصا معتقدم، تصمیم گیری در زمینه بنزین 
نیازمند توجه به زوایای مختلفی است که باید به آن فکر کنیم، گفت: طرح این 
دغدغه ها در حوزه عمومی، به این معنا نیست که دولت اراده کرده با گران سازی 
بنزین فشار مضاعفی را روی دوش مردم و معیشت آنها وارد کند. در دولت وفاق 
ملی، عهد کرده ایم کــه هیچ تصمیمی را بدون همراهی جامعه و رضایت آنها 
نگیریم. دکتر مسعود پزشــکیان پیرو وعده اعلام شده در پایان اولین نشست 
خبــری با خبرنگاران داخلی و خارجی، به پرســش پایگاه خبری آخرین خبر 

پاسخ گفت.متن این پرسش و پاسخ به شرح زیر است؛
آخرین خبر: تولید روزانه بنزین تا پایان برنامه هفتم توســعه باید به 1۲9 
میلیون لیتر برســد که در صورت تحقق باز هم ایران در طول 5 ســال آینده 
با بحران ناترازی بنزینی مواجه خواهد شد. مشخصا برنامه دولت جنابعالی در 
زمینه آزادسازی بنزین چیست؟ دکتر پزشکیان: برخی گلایه می کنند که چرا 
مسئولان دولت درباره ناترازی بنزین سخن می گویند و مردم را نگران می کنند. 
من از روز اول، به مردم تعهد داده ام که با آنها صادق باشم. مسئله بنزین امروز 
یک چالش جدی برای کشــور ماست. ما با واقعیت های سختی در این زمینه 
روبرو هستیم. از یک طرف، مصرف بنزین در حال افزایش است و از طرف دیگر، 

ظرفیت تولید ما محدودیت هایی دارد.
بخش قابل توجهی از درآمدهای ارزی کشــور نیز در این شــرایط دشــوار 
تحریمی، صرف واردات بنزین می شــود. در عین حال مشکلات مزمن دیگری 
مثل کیفیت خودروها و مصرف بالای سوخت نسبت به میانگین جهانی را نیز 
داریم که نکته بسیار مهمی اســت.با تمام این تفاسیر، طرح این دغدغه ها در 
حوزه عمومی، به این معنا نیست که دولت اراده کرده با گران سازی بنزین فشار 

مضاعفی را روی دوش مردم و معیشت آنها وارد کند.
در دولت وفاق ملی، عهد کرده ایم که هیچ تصمیمی را بدون همراهی جامعه 
و رضایت آنها نگیریم. سیاست دولت در قبال بنزین، موضوع حساسی است که 
نیاز به بررســی های دقیق و کارشناسی دارد.شخصا معتقدم، تصمیم گیری در 
این زمینه نیازمند توجه به زوایای مختلفی اســت که باید به آن فکر کنیم. در 
درجه اول باید به دنبال راه هایی باشیم که بتوانیم ظرفیت تولید بنزین در کشور 
را بیشــتر کند. این کار می تواند شامل نوسازی پالایشگاه های موجود، افزایش 
ظرفیت آنها یا حتی احداث پالایشــگاه های جدید باشد. در درجه دوم، باید به 
دنبال کاهش مصرف بنزین از طریق بهینه سازی مصرف سوخت در خودروها 
و توســعه حمل و نقل عمومی باشیم. در گام ســوم نیز باید به دنبال مطالعه 
طرح هایی برای اصلاح نظام یارانه ای بنزین باشــیم. اصــلاح نظام یارانه دهی 
لزوما به معنای آزادســازی نیســت. می توان به دنبال طرح های آلترناتیو مثل 
سهمیه بندی هوشمند یا سیاســت های دیگری رفت که کمک کند ما به این 
ناترازی کــه واقعا در حال اتلاف منابع ملت ایران اســت، غلبه کنیم.اما نکته 
مهم این اســت که هر تصمیمی در این زمینه باید با در نظر گرفتن شــرایط 
اقتصادی مردم و توام با رضایتمندی آنها باشــد. ما به هیچ عنوان نمی خواهیم 
فشــار مضاعفی به مردم، خصوصا اقشار متوسط و کم درآمد وارد شود. اولویت 
کشور مدیریت مصرف، افزایش تولید و حفاظت از منافع مصرف کنندگان است. 

این مسیر پیچیده ای است که حتما باید با دقت و حساسیت آن را طی کرد.

برخیازشفافیتعملکرددولتِوفاقدرجهت
تخریباستفادهمیکنند

مدیرکل روابط عمومی دفتر رئیس جمهوری در واکنش به برخی هجمه ها 
علیه خانواده رئیس جمهور، گفت: گرفتن حکم رسمی توسط »یوسف پزشکیان« 
به معنای پاســخگو بودن است اما متاســفانه برخی از شفافیت عملکرد دولتِ 
چهاردهم در جهت تخریب اســتفاده می کنند. »حبیب الله عباسی« مدیرکل 
روابــط عمومی دفتر رئیس جمهوری در گفت  وگو با ایرنا، در واکنش به برخی 
هجمه ها علیه انتصاب »یوسف پزشکیان« به عنوان مشاور و دستیار رسانه ای 
رئیس دفتر رئیس جمهور، گفت: دولت همواره از شنیدن آرای منتقدان و بیان 
دیدگاه ها توسط مخالفان حتی اگر نسبت به شخص رئیس جمهور و خانواده وی 
باشد، استقبال می کند اما متاسفانه برخی از شفافیت عملکرد دولت چهاردهم 
در جهت تخریب اســتفاده می کنند. وی با اشاره به اینکه بسیاری از وابستگان 
روســای جمهور گذشته، بدون داشتن سمت رسمی در نهاد ریاست جمهوری 
می نشستند و برای بســیاری از امور مملکت تصمیم می گرفتند، افزود: سیره 
»یوسف پزشــکیان« همان منش و روش رئیس جمهور اســت. او امین دکتر 
پزشــکیان و دلسوز برای مردم است و علی رغم داشتن مدرک دکترای فیزیک 
و عضویت در هیات علمی دانشگاه سهند تبریز، با اصرار رئیس جمهور در کنار 
او مانده اســت تا در آسیب شناسی وضعیت کشور، قاعده مند کردن پروژه های 
کلان و یافتن راهکارهای مناســب و با همراهی کارشناسان، در جهت پیشبرد 
اهداف دولت وفاق کمک کند. مدیــرکل روابط عمومی دفتر رئیس جمهوری 
تاکید کرد: گرفتن حکم به صورت رســمی به معنی پاسخگو بودن است، باید 
نگران آقازادگانی باشیم که اجازه نمی دهند اسمی از آنها برده شود اما به دنبال 

سواستفاده از رانت ها هستند.

رهبری

دولت

فرماندهکلسپاه:
رژیمصهیونیستییکچهره

درهمشکستهدارد
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: رژیم 
صهیونیستی امروز یک چهره درهم شکسته دارد و به زودی 
باید به پایان جنگ در غزه نیز تن دهد، وگرنه بیشــتر به 
زوال نزدیک خواهد شــد. سردار سرلشکر حسین سلامی، 
در کنگره ملی بزرگداشــت ۲4000 شهید استان اصفهان 
که در مصلی امام خمینی این شهر در حال برگزاری است، 
با اشــاره به حماســه آفرینی فرزندان و فرماندهان استان 
اصفهان در دفاع مقدس، اظهار کرد: فرزندان شما در همه 
عملیات هــا حضور موثر داشــتند. در عملیات فتح المبین 
حماسه آفریدند و در بیت المقدس خرمشهر را آزاد کردند 
و امروز همه ما با عبارت آســمانی فرمانده شــهید احمد 
کاظمی آشــنا هستیم که گفت: خرمشهر را خدا آزاد کرد. 
آن لحظه و آن فرمانده تا ابد جاودانه شــده است. فرمانده 
کل سپاه پاسداران با اشاره به اینکه قلب اصفهان و بیروت 
به یکدیگر پیوند خورده است، گفت: فرماندهان بزرگ سپاه 
لبنان و ســوریه از فرزندان رشید این استاد بودند؛ شهید 
حجازی، اســوه تقوا و اخلاص، بعد از سال ها مجاهدت در 
جبهه مقاومت به شــهادت رسید، شهید زاهدی با روحی 
سرشار از  شجاعت، فداکاری و اخلاص در حادثه سهمگین 
تهاجم رژیم به سفارت کشــورمان در سوریه به لقاء الهی 
رفت و جامه شــهادت پوشــید و بر دست های شما در آن 
جمعیت کثیر تشییع شــد و همچنین شهید نیلفروشان 
فرمانــده اندیشــمند و بااخلاصی که بــا روح بلند و قلب 
مطمئن خود پا به آن صحنه گذاشــت نیز از اصفهان بود. 
این شــهید از میانه شما برخاست، در این سرزمین تعلیم 
یافته، میان این مردم بزرگ شده و از آنها الهام گرفته بود 
و در تهاجم سهمگین رژیم تحت حمایت آمریکا، در کنار 
سید مقاومت سید حسن نصرالله به شهادت رسید و پیکر 
او پس از چند روز در این شهر تشییع شد، اصفهان اینگونه 
است و نام او با ایثار، مقاومت و افتخار گره خورده است. وی 
افزود: از جنوب شرق کشور هرازگاه کاروانی از شهدا که در 
تلاش برای حفظ امنیت و اســتقلال این سرزمین از جان 
خود گذشته اند، می آیند و این شهدا از امام حسین)ع( الهام 
گرفته و جان خود را در راه خدا دادند. شهادت رمز حیات 

و جاودانگی یک ملت است.
 ســردار ســلامی تصریح کرد: زمانی که سید مقاومت 
شهید شــد، آنها که از رمز و راز شــهادت بی خبر بوده و 
نگاه مادی به دنیا داشتند، فکر کردند شهادت سیدحسن 
به معنای تمام شدن اوست، حال آنکه شهادت تداوم تاثیر 
افراد در طول زمان می شــود، به طــوری که هیچ چیزی 
تاثیر آن را مستهلک نمی کند. سید حسن نصرالله، شهید 
نیلفروشان فواد شکر و سید هاشم صفی الدین، با شهادت 
به شخصیت های زنده و اثرگذاری تبدیل شدند و آنقدر که 
حزب الله بعد از شهادت از آنها توان نیرو و الهام گرفت، در 
زمان حیات قطعاً نمی توانست این حد از تاثیرات را بگیرد.

فرمانده کل ســپاه پاسداران انقلاب اســلامی با اشاره 
به اینکه شــهادت رمز ایســتادگی یک ملت اســت، بیان 
کرد: لبنان و اصفهان پیوندی در حد شــهادت فرماندهان 
بزرگ خود دارند. در یک ســال گذشته تصوری نزد رژیم 
صهیونیستی شــکل گرفت که بتواند حزب الله را به پایان 
برساند، این طراحی راهبردی رژیم صهیونیستی بود، چرا 
که می دانست با بودن این قائمه مقاومت، رژیم صهیونیستی 
به ثبات امنیت و آرامش نخواهد رسید، بنابراین آمده بود تا 
حزب الله را به کلی نابود کند و برای این هدف طراحی های 
بزرگی انجــام داده بود و با انــواع تهاجم های اطلاعاتی و 
موشــکی سلســله فرماندهان حزب الله را نشانه گرفت و 
بــا انفجار پیجرها بخشــی از فرماندهان حــزب الله دچار 
مجروحیت و مصدومیت شــدند و وقتی که ســید حسن 
نصرالله و ســید هاشم صفی الدین به شهادت رسیدند، فکر 
کردند که این فرصتی برای اتمام کار اســت، غافل از آنکه 

این آغازی بر پایان کار خود آنهاست.
وی با بیان اینکه خداوند در قرآن می فرماید: »کســانی 
که در زمین استکبار کرده و برای مومنان توطئه می چینند، 
توطئه ها به خودشان بازمی گردد،« گفت: این منطق، وعده 
حق و تخلف ناپذیر است که در کمتر از دو ماه محقق شد، 
صهیونیست ها شــهرهای لبنان را هدف قرار داده و ارتش 
خود را با 6 لشکر با تانک های فراوان وارد کردند، اما حزب الله 
قدرتمندتر از گذشته عمل کرد، در سال ۲008 ظرف ۳۳ 
روز اسرائیل تا رودخانه لیتانی پیش آمد، اما در  این جنگ، 
حزب الله بدون حضور فرماندهان بزرگ خود اجازه پیشروی 
به ارتش صهیونیستی نداد، 59 تانک مرکابای صهیونیستی 
را منهدم و تلفات زیادی به دشمن وارد کرد و موشک های 
زیادی به شهرهای صهیونیستی فرستاد. بنابراین محاسبات 
آنها بــه هم ریخت و متوقف شــدند و آمریکا و فرانســه 
به عنوان حامی و ناجی رژیم وارد این معادله شدند، چرا که 
حزب الله به درون آشــفته رژیم نفوذ کرده و پوسته سخت 
آن را شکافته بود، بنابراین میانجی ها وارد شدند و حزب الله 
شروط خود را به رژیم صهیونیستی تحمیل کرد و آتش بس 

با پذیرش این شروط اعمال شد.
فرمانده کل سپاه پاســداران انقلاب اسلامی تاکید کرد: 
این شکســت در درجه اول شکســتی برای جبهه کفر بود 
که متوجه شــدند مسلمانان تسلیم شدنی نیستند، این در 
تاریخ اسلام دیده نمی شود که مسلمانان تسلیم مشرکان و 
کفار شده باشند. سنت های الهی در این ماجرا تفسیر شد و 
سیدحسن نصرالله بار دیگر پیروز و الهام بخش حزب الله شد، 
حزب الله امروز آن قدر قوی است که می تواند زیر آتش قدرت 
بسازد. سردار سلامی ادامه داد: رژیم صهیونیستی امروز یک 
چهره درهم شکســته دارد و به زودی باید به پایان جنگ در 
غزه نیز تن دهد، وگرنه بیشــتر به زوال نزدیک خواهد شد. 
امروز صبر مردم لبنان پاسخ داده شد، زیرا رژیم صهیونیستی 
تصور می کرد اختلافات در میان مردم لبنان ایجاد شده و بر 
آنها پیروز می شــود، اما لبنانی، مسیحی، شیعه و سنی در 
لبنان در کنار هم ایستادگی کرده و دشمن را شکست دادند، 
لذا این پیروزی بســیار درخشان و پرچم حزب الله به عنوان 
فخر اسلام همواره افراشته است، ما نیز همراه جبهه مقاومت 
برای تحقق آرزوهای بلند خانواده شهدا و آرمان های امام تا 

آخرین لحظه در این عرصه خواهیم ماند.

امیرایرانی:
نیروهایآمریکادردریاهایآزاد

راراندیم
فرمانده نیروی دریایی ارتش گفــت: بدون عِده و عُده 
در عمق اقیانوسها به هسته اصلی شیطان بزرگ در آبهای 
آزاد نزدیک شــدیم و آنان را راندیم و نام ایران را با اقتدار 
فریاد زدیم. به گزارش ایسنا، امیر دریادار شهرام ایرانی در 
سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه امروز تهران گفت: 
هر آنچه که امروز در جهان اسلام رقم می خورد با هدایت 
و راهبری راهبردی امام امت شــکل گرفت. وی ادامه داد: 
در اقیانوس متلاطم جهانی کشتی با عزت اسلام با درایت 
و اقتدار مقام معظم رهبری هدایت می شود.فرمانده نیروی 
دریایی ارتش ادامه داد: ارتش ایران مردمی و مکتبی است. 
عملیات 7 آذر در مدت کوتاهی توانست در خلیج همیشه 

فارس اقتدار ایران را حفظ کند.

دفاعی


